
Protokół z II Sesji Roboczej
Forum Uczelni Technicznych 
w Łodzi, 5 kwietnia 2024 r.

II Sesja Robocza Forum Uczelni Technicznych kadencji 2024 odbyła się 5 kwietnia 
2024 roku i została zorganizowana we współpracy z Samorządem Studentów 
Politechniki Łódzkiej. W Sesji Roboczej wzięło udział 25 z 33 delegatów uczelni 
zrzeszonych w FUT. Do głosowania uprawnionych było 25 delegatów. Zjazd mógł 
podejmować decyzje i uchwały.

1. Otwarcie posiedzenia
Przewodniczący Forum Uczelni Technicznych, Szymon Łakomy, otworzył II Sesję 
Roboczą Forum Uczelni Technicznych kadencji 2024. Przewodniczący podziękował 
Samorządowi Studentów Politechniki Łódzkiej za organizację Zjazdu oraz przywitał 
gości.

2. Informacje od Sekretarza
Sekretarz, Anna Suchecka (Prezydium), poprosiła o przedstawianie się przed 
zabraniem głosu oraz o mówienie do mikrofonu.

Sekretarz przypomniała o kalendarzu Google udostępnionym Przewodniczącym      
w FUT, w którym znajdują się najważniejsze informacje dotyczące Zjazdów, 
Konferencji oraz zdalnych spotkań z Przewodniczącymi oraz zaznaczyła, że w razie 
problemów z dodaniem go, można się z nią skontaktować z prośbą o pomoc.

Sekretarz poinformowała, że odbyło się kolejne zdalne spotkanie Przewodniczących 
w FUT dnia 21 marca, jak również zaprosiła ich na kolejne, odbywające się 25 
kwietnia (czwartek) o godzinie 20:30, na którym omówione zostaną tematy zmian w 
Statucie Forum i Ordynacji Wyborczej FUT (które opracowane zostaną podczas Rady 
Starszych następnego dnia), Regulaminy Gali Środowiska Studenckiego FUT                
i  KoKoNu (również przedstawione pierwotnie podczas Rady Starszych) jak również 
pismo o wydrukach wielkoformatowych. Wszystkie informacje zostaną przekazane 
ponownie mailowo, bliżej terminu spotkania.

3. Podsumowanie Zjazdu FUT na Politechnice Poznańskiej
Anna Suchecka (Prezydium) streściła wyniki ewaluacji I Zjazdu FUT kadencji 2024 na 
Politechnice Poznańskiej, która jest dostępna na platformie Atrio. Zjazd został 
bardzo pozytywnie oceniony przez uczestników. Brak większych uwag, poza oceną, 
że podczas Zjazdu brakowało wolnego czasu oraz przestrzeni na rozmowę z innymi 



samorządowcami, co nie jest łatwym problemem do naprawienia, przez ilość 
szkoleń oraz posiedzeń odbywających się podczas zjazdów.

Zauważono, że zmiany wprowadzone na początku danego roku w harmonogramach 
Zjazdów, czyli przeniesienie Sesji Roboczych na piątek po oficjalnym otwarciu oraz 
dodanie dwóch bloków szkoleniowych w sobotę, uczestnicy ocenili w większości 
pozytywnie. Ponad 60% ankietowanych uważa, że Sesja Robocza przeprowadzona
w piątek jest lepszą decyzją niż przeprowadzona w sobotę, a 50% jest zdania, że 
cały dzień szkoleń dostarczył idealnej dawki merytoryki. 

4. Budżet FUT
Julia Grzegorzewska (Prezydium) przedstawiła zmiany w budżecie FUT 
wprowadzone od poprzedniej Sesji Roboczej:

- 3 tysiące złotych wydane na dofinansowanie Zjazdu na Politechnice 
Poznańskiej oraz związane z tym 5200 zł na opłacenie gości zaproszonych na 
ten Zjazd,

- suma obecnie poniesionych wydatków jest równa 15260 zł,
- na koncie Fundacji Politechniki Krakowskiej pozostało 7343,79 zł.

5. Informacje o Zjazdach i Konferencjach FUT
Julia Grzegorzewska (Prezydium) podziękowała Politechnice Poznańskiej za 
zorganizowanie I Zjazdu FUT kadencji 2024.

Julia Grzegorzewska (Prezydium) przypomniała terminy planowanych w tej kadencji 
Zjazdów oraz Konferencji:

- 7-9 czerwca, Konferencja dla Kół Naukowych i Organizacji Studenckich 
(NAOKOŁO) na Politechnice Warszawskiej



W ramach Konferencja NAOKOŁO planowane są dwie ścieżki szkoleniowe - student 
naukowiec (ścieżka w ramach współpracy z Porozumieniem Doktorantów Uczelni 
Technicznych; skupiająca się głównie na publikacjach oraz wdrożeniach) oraz 
student przedsiębiorca (skupiająca się na pozyskiwaniu partnerów biznesowych czy 
ścieżce przejścia na drogę biznesową). Odbędzie się również wspólny panel                    
z autoprezentacji dla obu ścieżek.

- 20-23 czerwca, Zjazd na Politechnice Lubelskiej
Zjazd ten odbędzie się według starego harmonogramu (Sesja Robocza w sobotę, po 
2 blokach szkoleniowych) ze względu na odbywające się równolegle posiedzenie 
Konferencji Rektorów Polskich Uczelni Technicznych.

- 24-27 października, Zjazd na Politechnice Wrocławskiej
- 12-15 grudnia, Zjazd na Politechnice Gdańskiej

Temat Konferencji dla Przewodniczących zostanie omówiony podczas Rady 
Starszych.

6. POLIgon 2024
Krzysztof Kusak (Prezydium) streścił prace odbywające się od ostatniej Sesji 
Roboczej:

- procedowanie umowy pomiędzy Politechniką Wrocławską a hotelem,
- stworzenie oferty sponsorskiej i kontakt z potencjalnymi partnerami,
- poszukiwanie programów i dofinansowań z instytucji publicznych,
- przygotowanie ścieżek szkoleniowych,
- przygotowania do teambuildingu,
- aktualizacja harmonogramu obozu.

Szkolenia
Krzysztof Kusak (Prezydium) podziękował odpowiednim osobom z Prezydium za 
przygotowanie propozycji tematów szkoleń w ramach ścieżek szkoleniowych oraz je 
przedstawił:

- Dydaktyka i Socjal



Weronika Celejowska (Politechnika Świętokrzyska) zauważyła, że mimo tej samej 
liczby paneli szkoleniowych dla każdej ścieżki, ścieżka Dydaktyka i Socjal 
zaplanowała objęcie większej ilości materiału. Zapytała, czy nie spotka się to               
z problemem za małej ilości czasu na za dużo poruszanych tematów. Rafał Pyżalski 
(Prezydium) odpowiedział, że ścieżka ta zawsze była przeładowana materiałem, jako 
iż dużo aspektów należy w ramach niej poruszyć. Zapewnił, że szkolenia będą 
odpowiednio rozłożone między zaproponowane tematy, tak że niektóre z nich 
zostaną dogłębniej przeanalizowane, o niektórych zostanie wspomniane krócej, ale 
wszystko zachowa merytoryczną jakość. Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) 
dodał, że w każdej ścieżce szkoleniowej pojawią się aspekty, na których zgłębienie 
nie wystarczy czasu podczas tygodniowego wyjazdu, więc zostaną one 
przedstawione wraz z ich głównymi założeniami oraz zaproszeniem do głębszego 
zainteresowania się tematem.

- Promocja i Komunikacja

Bartosz Korba (Szkoła Główna Gospodarstwa Wiejskiego) zaproponował 
uwzględnienie w szkoleniach z definiowania odbiorcy jak odpowiednio pisać                     
i charakteryzować teksty pod odpowiednich odbiorców, np. mail do studentów 
będzie się różnił od newslettera. Julia Szymańska (Prezydium) uznała propozycję za 
trafną i obiecała zastanowić się nad dodaniem tych aspektów do szkoleń.

- Współpraca zewnętrzna

Łukasz Piętka (Wojskowa Akademia Techniczna) zaproponował dodanie do 
tematów szkoleń nawiązywanie współprac na uczelniach wojskowych, ze względu 



na obowiązujące Rozporządzenie Ministra Obrony Narodowej, ograniczające 
nawiązywanie tych współprac. Julia Gwóźdź (Prezydium) obiecała rozważyć dodanie 
takiego aspektu.

- Liderska

Marcin Szubert (Politechnika Wrocławska) zaproponował dodanie zarządzanie            
w kryzysowych sytuacjach. Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) poinformował, że 
zostanie to ujęte w ramach tematu zarządzania projektem.

Izabela Oszkandy (Politechnika Wrocławska) zapytała czy zostanie ujęte                      
w szkoleniach z zarządzania projektami zarządzanie ryzykiem. Szymon Łakomy 
(Przewodniczący FUT) potwierdził, że to również zostanie ujęte w ramach tematu 
zarządzania projektem. Po pytaniu sprecyzował, że szkolenie to przewidziane jest 
na 3 bloki szkoleniowe po 1,5h. Krzysztof Kusak (Prezydium) dodał, że jako iż jest to 
ścieżka liderska nie można skupić się jedynie projektach, przez ograniczenia 
czasowe.

Bartosz Korba (Szkoła Główna Gospodarstwa Wiejskiego) zaproponował dodanie 
charakteryzacji czym się różni lider od menagera. Szymon Łakomy (Przewodniczący 
FUT) uznał propozycję za trafną i obiecał przekazać tą sugestię szkoleniowcom.

Harmonogram
Przedstawiono harmonogram POLIgonu oraz porównanie z ubiegłorocznym:



W związku z pojawiającymi się uwagami w ewaluacji ubiegłorocznego obozu 
dotyczącymi za małej ilości czasu wolnego/czasu na odpoczynek, proponowany 
harmonogram POLIgonu uwzględnia dodanie dłuższych przerw, z zachowaniem tej 
samej ilości szkoleń. Zmiany wprowadzone, mające to na celu:

- skrócenie śniadań oraz wydłużenie obiadu,
- zmiana kolejności szkoleń, aby dni miały podobne obciążenie,
- podsumowanie dnia przesunięte na początek integracji, aby skrócić 

niepotrzebne rozmowy i ograniczyć je do przekazywania najważniejszych 
informacji na dany/kolejny dzień.

Aleksander Nejranowski (Akademia Górniczo-Hutnicza im. Stanisława Staszica                     
w Krakowie) odniósł się do propozycji usunięcia podsumowań dnia całkowicie. 
Zgodził się, że często w poprzednich latach odbiegały one od merytoryki i tym 
samym przedłużały, ale nadal jest to dobre miejsce na przekazanie najważniejszych 
informacji uczestnikom. Krzysztof Kusak (Prezydium) zaznaczył, że przekazywanie 
najważniejszych informacji wspólnie uczestnikom nadal będzie się odbywało, tylko 
zaraz przed intergacjami.



Plany na najbliższe tygodnie
Przedstawiono plan prac na najbliższe tygodnie, który obejmuje:

- rozpoczęcie prac nad integracjami wieczornymi (uwzględniając uwagi                 
z ewaluacji projektów z ubiegłych lat),

- przygotowanie propozycji gadżetów,
- pozyskanie patronatów (m.in. Wojewody Małopolskiego, Marszałka 

Województwa Małopolskiego, Ministra),
- prace nad stroną i aplikacją,
- dalsze prace nad pozyskiwaniem funduszy zewnętrznych,
- ewaluacja midterm.

7. Inżynier Lider Zespołu
Krzysztof Kusak (Prezydium) przekazał, że po zamknięciu zapisów w projekcie 
weźmie udział 6 uczelni - Politechnika Bydgoska, Politechnika Poznańska, 
Politechnika Śląska, Politechnika Warszawska, Politechnika Wrocławska, 
Uniwersytet Morski w Gdyni.

Marcin Styrna, pierwotnie planowany na szkoleniowca podczas tego projektu, 
niestety zawiesza działalność szkoleniową, więc nie będzie w stanie poprowadzić 
tego projektu. Trwają prace nad znalezieniem nowego szkoleniowca, który zostanie 
przekazany koordynatorom wyznaczonym przez uczelnie w jak najszybszym 
terminie.

8. Oferta szkoleniowa FUT
Krzysztof Kusak (Prezydium) poinformował, że powstała pierwsza wersja oferty. 
Krzysztof aktywnie kontaktuje się z nowymi szkoleniowcami i pozyskuje ich dane do 
bazy. Obecnie w bazie znajduje się 18 szkoleniowców, kontakt jest nawiązywany                
z kolejnymi prawie 150 potencjalnymi szkoleniowcami. Trwają prace nad oprawą 
graficzną oferty. 

Krzysztof Kusak (Prezydium) przypomniał oraz ponownie poprosił o wypełnianie 
formularza do polecania szkoleniowców, z których samorządy korzystają podczas 
swoich wydarzeń.

9. Informator branżowy
Krzysztof Kusak (Prezydium) podsumował pierwszą edycję Informatora, która 
została udostępniona w marcu. Kolejne edycje planowane są na kwiecień oraz maj. 
Krzysztof planuje również skontaktować się z pełnomocnikami ds. kół naukowych 
na uczelniach, aby oni przekazywali informacje o wydarzeniach organizowanych 
przez koła na ich uczelniach, a te wpisane zostaną do kolejnych edycji Informatora. 
Wystosowano prośbę o przekazanie kontaktu do osób zajmujących się kołami na 
uczelniach.



10.Współpraca Zewnętrzna FUT
Julia Gwóźdź (Prezydium) podsumowała dotychczasowe działania w zakresie 
współpracy zewnętrznej, w których zawierało się przesłanie do firm dwóch 
newsletterów “FUT dla Firm”, przygotowanie merytorycznej części oferty 
współpracy na POLIgon, 4 spotkania zespołu roboczego ds. współpracy zewnętrznej 
oraz rozpoczęcie poszukiwań partnerów na POLIgon.

11.Promocja FUT
Życzenia
Julia Szymańska (Prezydium) poinformowała, że udostępnione zostały 3 filmy 
nagrane przez członków Prezydium oraz Komisji Rewizyjnej FUT z życzeniami na 
Dzień Mężczyzn, Dzień Kobiet oraz Święta Wielkanocne.

I Zjazd FUT na Politechnice Poznańskiej
Wstawiona została fotorelacja Zjazdu na Politechnice Poznańskiej wraz                          
z dopasowaną oprawą graficzną, ponownie wstawiony trójkowy układ postów na 
platformę Instagram oraz udostępniony, film zapraszający na Zjazd, nagrany przez 
Przewodniczącą Samorządu Studentów Politechniki Poznańskiej.

FUTowcywAkcji
Kampania pt. FUTowcywAkcji, której celem jest szersza promocja zrzeszonych                    
w FUT samorządów, już trwa i do tego czasu zostały przedstawione 4 uczelnie. Akcja 
będzie trwać do około połowy czerwca.

Oprawy graficzne
Julia Szymańska (Prezydium) przygotowała oprawę graficzną dla Newslettera 
wydarzeń branżowych oraz newslettera FUT dla Firm, kampanii #czytamustawę 2.0, 
jak również do oferty szkoleniowej FUT.

Patronaty FUT
Obecnie przyznano 5 patronatów FUT, kolejny jest w procesie przyznawania. 

Social Media
Julia Szymańska (Prezydium) przygotowała serię relacji z okazji świąt nietypowych. 
Posty na social mediach FUT zaczęły być tłumaczone na język angielski, aby 
poszerzyć grono odbiorców naszych komunikatów.

Julia Szymańska (Prezydium) przypomniała również o możliwości dołączenia do 
zespołu roboczego ds. promocji.



12.Dydaktyka FUT
Rafał Pyżalski (Prezydium) na prośbę Politechniki Bydgoskiej przygotował pismo 
dot. wydruków plansz wielkoformatowych, które opisuje problemy z nimi związane, 
które dotykają głównie kierunki architektonicznych oraz związanych z branżą 
budowlaną. Zebrane zostały informacje od zainteresowanych środowisk, zarówno 
od studentów jak i dziekanów oraz władz. Problem jest złożony i nie do rozwiązania 
“od ręki” ze względu na konieczność pokazania jak dane prezentacje wyglądają poza 
studiami, na rynku pracy. Wystosowane pismo ma zaproponować rozwiązania 
zmniejszające negatywne skutki takich form zaliczeń na portfel studenta, nie tracąc 
na pozytywnych aspektach merytorycznych. Rafał dziękuje za aktywne 
uczestniczenie w Radzie Starszych, które wspomogło prace nad tym pismem.

Rafał Pyżalski (Prezydium) wraz z Szymonem Łakomym (Przewodniczący FUT) 
spotkali się kilkukrotnie z Porozumieniem Doktorantów Uczelni Technicznych, m.in. 
aby omówić ścieżkę szkoleniową podczas Konferencji NAOKOŁO.

Rafał Pyżalski (Prezydium) przypomniał, że istnieje możliwość zgłoszenia się do 
niego o pomoc oraz zachęca do kontaktu z nim, w przypadku chęci zasięgnięcia 
porady bądź opinii FUT na jakikolwiek temat z jego obszaru działania.

13. Informatyzacja FUT
Rafał Pyżalski (Prezydium), zgodnie z obietnicą, przygotował formularz zapisowy do 
platformy Atrio, gdzie wstawiane są ewaluacje, protokoły oraz inne dokumenty 
Forum.

14.Sprawy bieżące
Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) przedstawił minione przedsięwzięcia Forum, 
jak i te zbliżające się.

Dnia 27 marca odbyło się II oficjalne posiedzenie Prezydium FUT kadencji 2024,                
w formie zdalnej. Omówione zostały bieżące działania Forum w każdym obszarze - 
administracyjnym, finansowym, promocyjnym, współpracy zewnętrznej, dydaktyki, 
informatyzacji, projektowym. Uchwalono Uchwała Prezydium z dnia 27 marca 2024 
w sprawie egzekwowania konsekwencji za nieusprawiedliwione nieobecności 
uczestników na wybranej części Zjazdów lub Konferencji FUT. Szymon 
poinformował, że dotychczas takie konsekwencje nie musiały być wyciągane, za co 
dziękuje i liczy na to w przyszłości.

Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) i Rafał Pyżalski (Prezydium) spotkali się                   
z Prezesem Polskiej Izby Gospodarczej Zaawansowanych Technologii. Omówiona 
została współpraca w ramach CETEF’24 (Central European Technology Forum) - 
organizowanego przez IZTECH, Akademię Górniczo-Hutniczą im. Stanisława Staszica 



w Krakowie oraz Uniwersytet Jagielloński, pod patronatem Parlamentu 
Europejskiego - oraz towarzyszące temu wydarzenie - Dnia Młodego Naukowca. 
Forum zostało partnerem całego wydarzenia, które ostatecznie odbędzie się                   
w dniach 18-19 listopada (po zmianach).

Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) brał również udział w XIII posiedzeniu Rady 
Studentów Parlamentu Studentów Rzeczypospolitej Polskiej jako przedstawiciel 
Forum Uczelni Technicznych, w dniach 7-10 marca w Kościelisku. Obszary poruszone 
podczas posiedzenia obejmowały sprawozdanie z działalności, informacje                         
o Konferencji Krajowej PSRP, sprawozdanie finansowe za rok 2023 i pierwszy 
kwartał 2024 oraz podsumowanie prac związanych z proponowanymi zmianami                 
w Ustawie Prawo o szkolnictwie wyższym i nauce.

Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) wraz z Bartoszem Wiszniowskim 
(Przewodniczący FUT kadencji 2023) dnia 15-17 marca w Poznaniu wziął również 
udział w LVIII Zjeździe Porozumienia Doktorantów Uczelni Technicznych. Poza 
współpracą PDUT w przygotowaniach Konferencji NAOKOŁO, zostaną również 
zaangażowani w organizację w Konkurs Kół Naukowych “KoKoN” oraz możliwie               
w POLIgon.

W ramach Konkursu “KoKoN” został złożony wniosek konkursowy do Ministra pn. 
“Organizowanie i animowanie działań na rzecz środowiska akademickiego”. Wyniki 
konkursu zostaną ogłoszone do końca maja.

Julia Szymańska (Prezydium) w dniach 15-17 marca przeprowadziła szkolenie                 
z zakresu promocji dla samorządu Politechniki Bydgoskiej. Szymon Łakomy 
(Przewodniczący FUT) przeprowadził szkolenie z zakresu współpracy zewnętrznej 
dla samorządu Politechniki Lubelskiej (w dniach 22-24 marca) jak również dla 
samorządu Politechniki Wrocławskiej.

15. Informacje od KR FUT
Jakub Dekowski (Przewodniczący Komisji Rewizyjnej) poinformował o temacie, 
który omówiony zostanie na zbliżającej się Radzie Starszych - propozycje zmian                
w Statucie oraz Ordynacji FUT. Przypomniał, że Przewodniczący w FUT mogli 
przesyłać swoje propozycje zmian przez udostępniony wcześniej formularz.

Na podstawie aktualnej wiedzy i dostępnych list obecności z poprzednich kadencji 
wystosowano dwie uchwały:

- dot. zabrania głosu:
- Akademii Marynarki Wojennej im. Bohaterów Westerplatte
- Akademii Wojsk Lądowych im. gen. Tadeusza Kościuszki
- Lotniczej Akademii Wojskowa



- Politechnice Częstochowskiej
- Uniwersytetowi Morskiemu w Gdyni
- Uniwersytetowi Rolniczemu w Krakowie im. Hugona Kołłątaja
- Uniwersytetowi Radomskiemu im. Kazimierza Pułaskiego

- dot. przywrócenia głosu:
- Uniwersytetowi Zielonogórskiemu

Bartosz Korba (Szkoła Główna Gospodarstwa Wiejskiego) dopytał się o stan głosu 
Lotniczej Akademii Wojskowej, po czym Jakub Dekowski (Przewodniczący Komisji 
Rewizyjnej) sprecyzował, że głos zostaje przywrócony po trzech stwierdzonych 
obecnościach delegata danej uczelni na Sesjach.

16.Wolne wnioski.
Adam Woźniak (Politechnika Warszawska) zauważył, że pomimo iż wymiana 
doświadczeń między uczelniami jest jedną z najwyższych wartości utrzymywanych 
przez Forum, odbywa się ona głównie w kuluarach, przez brak czasu na to podczas 
zjazdów. Zapytał czy przewidziane są w przyszłości otwarte, zaplanowane wymiany 
doświadczeń i wiedzy. Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) zgodził się                       
z problemami, z którymi mierzy się zaplanowanie takiego właśnie panelu/open 
space'a oraz z tym, że wymiana wiedzy odbywa się głównie w kuluarach bądź 
podczas części rozszerzonej zjazdu. Jest to możliwe jedynie przy rezygnacji z innych 
aspektów zjazdu (szkoleń, obrad). Weronika Fanslau (Politechnika Bydgoska) 
stwierdziła, że idealnym miejscem na wymianę doświadczeń są integracje, które 
można właśnie na to poświęcić, aby nie rezygnować z części merytorycznych, które 
są prowodyrem tych właśnie dyskusji. Zdaniem Weroniki również szkolenia powinny 
mieć zaplanowany czas na bloki dyskusyjne, gdzie taka wymiana może mieć miejsce. 
Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) zaznaczył, że wprowadzenie takich paneli 
dyskusyjnych np. podczas Rad Starszych jest uzależnione od bieżących omawianych 
spraw i że jeżeli jest taka możliwość to chętnie są one dodawane. Adam Woźniak 
(Politechnika Warszawska) dodał, że chociaż Rada Starszych jest odpowiednim 
miejscem na takie panele, to większość uczestników zjazdu nie bierze w nich udziału 
więc zasugerował przemyślenie dodania paneli dyskusyjnych podczas rozszerzenia 
zjazdów. Helena Cegiełka (Uniwersytet Zielonogórski) dodała, że dobrym pomysłem 
byłoby również wprowadzenie form open space’ów w formie zdalnej, poza 
terminami zjazdów, mimo iż łączyłoby się to z ograniczeniem swobody wypowiedzi, 
jak również rozszerzyłoby formę ewaluacji. Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) 
zgodził się z propozycją oraz obiecał zastanowić się nad możliwą formą 
wprowadzenia takich spotkań. Dodał, że po poprzedniej kadencji zrezygnowaliśmy  
z piątkowych szkoleń na rzecz poznawania miasta uczelni goszczącej oraz integracji, 
razem z przeniesieniem szkoleń na piątek, co według ewaluacji poprzedniego 
zjazdu, jest oceniane pozytywnie. Również osoby zajmujące się danymi obszarami 
mogą w tego rodzaju spotkaniach brać udział w ramach spotkań grup roboczych. 



Izabela Oszkandy (Politechnika Wrocławska) przytoczyła wyjazd szkoleniowy na 
swojej uczelni, na której zorganizowano 1,5 godzinny panel dyskusyjny oraz 
merytoryczne wnioski, które z tego wyniknęły. Szymon Łakomy (Przewodniczący 
FUT) zauważył problem wynikający z dużej ilości osób biorącej udział w zjazdach   
(90 w porównaniu z 30 osobami na wspomnianym przez Izabelę wyjeździe), co 
wymagałoby podzielenia uczestników na około 10 grup, aby takie warsztaty miały 
sens. Rafał Pyżalski (Prezydium) zauważył, że celem rozszerzenia zjazdów miało być 
właśnie stworzenie przestrzeni do rozmowy, a zabranie uczelni organizującej 
możliwości pokazania siebie oraz swojego miasta również może być szkodzące                   
i zaproponował wzięcie pod uwagę organizacji integracji w miejscach 
spokojniejszych niż np. kluby, aby właśnie tam można było tą wiedzę wymieniać 
bądź w ich czasie przygotować open space. Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) 
przekazał, że na zbliżającym się zjeździe w Lublinie, ze względu na konieczność 
powrotu do starego harmonogramu, planowany jest open space po otwarciu           
w piątek.

Rafał Pyżalski (Politechnika Warszawska) zapytał zebranych na posiedzeniu co 
uważają o startowaniu reprezentantów organów samorządowych w wyborach, 
opowiadając się za konkretną partią. Sandra Mulica (Uniwersytet Przyrodniczy we 
Wrocławiu) odniosła się do aspektu startującego Przewodniczącego Parlamentu 
Studentów Rzeczypospolitej Polskiej, który zaznaczył, że takie chęci (kandydowania 
w wyborach) omówi z Ministrem, jednak ten o niczym takim nie słyszał. Sandra 
zaznaczyła, że osobiście uważa, że Przewodniczący PSRP, do momentu zakończenia 
pełnienia danej funkcji, nie powinien opowiadać się za żadną partią, aby godnie, 
neutralnie reprezentować wszystkich studentów. Jan Wrona (Politechnika 
Rzeszowska) przywołał rozmowy z ostatniego posiedzenia Rady Studentów PSRP, 
podczas którego jasno określił się z negatywnym nastawieniem od przyklejania 
łatek politycznych Przewodniczącemu PSRP bądź przewodniczącym samorządów 
uczelnianych, aby nie upolityczniać naszych apolitycznych organizacji, niezależnie 
od partii. Kacper Chrost (Politechnika Białostocka) zgodził się z przedmówcami              
i założeniem, że przewodniczący powinni zachowywać neutralność polityczną. Adam 
Leśniak (Politechnika Lubelska) dodał, że jeżeli osoba startująca na stanowisko 
przewodniczącego samorządu/PSRP kandyduje już będąc w partii, to oddawany na 
daną osobę głos jest świadomy i jest to w pełni klarowna sytuacja. Nie jest to jednak 
odpowiednie, aby ktoś został najpierw wybrany na reprezentanta studentów,                  
a dopiero później dołączył do partii, podczas pełnienia kadencji. Bartosz Korba 
(Szkoła Główna Gospodarstwa Wiejskiego) zaproponował zajęcie swojego 
stanowiska, jako Forum Uczelni Technicznych, w tej sprawie podczas posiedzeń np. 
Rad Studentów PSRP, ponieważ reprezentujemy dużą ilość przewodniczących 
samorządów. Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) określił sytuację jako szeroką           
i zadał pytanie co w sytuacji założenia przez taką osobę (przewodniczącego) 
swojego komitetu wyborczego i startowania bezpartyjnego. Bartosz Korba (Szkoła 



Główna Gospodarstwa Wiejskiego) zgodził się, że trzeba by głębiej zastanowić się 
nad tematem. Jan Wrona (Politechnika Rzeszowska), po zapytaniu się o to przez 
Rafała Pyżalskiego, przytoczył, że stanowisko Rady Studentów oraz 
przedstawicielstwa PSRP jest za nie ograniczaniem biernego prawa wyborczego 
osobom chcącym startować, co staje w kontrze do jego prywatnego zdania na ten 
temat, jak również do zdania Forum Uczelni Technicznych.

Szymon Łakomy (Przewodniczący FUT) zaprosił na środek osoby, które przyjechały 
na Zjazd po raz piąty, aby zgodnie z tradycją przekazać srebrne przypinki FUT.

Przewodniczący Forum Uczelni Technicznych ze względu na brak kolejnych 
wniosków zamknął drugą Sesję Roboczą Forum Uczelni Technicznych kadencji 2024.




